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 Protokół Nr LXXXVIII/2023 

Protokół z LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie, która odbyła się 10 sierpnia 

2023 r. w Sali Lustrzanej przy ul. Wałowej 10 w Tarnowie i trwała od godziny 1300 do godziny 1451. 

Sesja została zwołana na wniosek Zastępcy Prezydenta Tadeusza Kwiatkowskiego (pismo z dnia  

7 sierpnia 2023 r. – zał. nr 1).  W sesji wzięło udział 21 radnych Rady Miejskiej (lista obecności – 

zał. nr 2), Zastępca Prezydenta Tadeusz Kwiatkowski, Sekretarz Miasta Tarnowa Krystian 

Krawczyk, Skarbnik Miasta Tarnowa, Radca Prawny Piotr Wardawa, Przewodniczący Młodzieżowej 

Rady Miejskiej Tomasz Kowalski, dyrektorzy i pracownicy wydziałów Urzędu Miasta Tarnowa oraz 

miejskich jednostek organizacyjnych. Obrady były transmitowane na stronie tarnow.esesja.pl.  

 

Proponowany porządek obrad LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie 

w dniu 10 sierpnia 2023 r. o godz. 1300– zał. nr 3: 

1. Otwarcie obrad LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie. 

2. Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 

2023-2037- podjęcie uchwały. 

3. Zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 – podjęcie uchwały.  

4. Zamknięcie obrad LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie. 

 

 

Ad. 1) Otwarcie obrad LXXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Jakub Kwaśny otworzył obrady LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej  

o godzinie 1300. Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w obradach. 

Do Kancelarii Rady Miejskiej w Tarnowie w dniu 9 sierpnia 2023 r. wpłynął wniosek Zastępcy 

Prezydenta Miasta Tarnowa Tadeusza Kwiatkowskiego (zał. nr 4) o poszerzenie porządku obrad o 

materiał [I] Zmiana uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Tarnowa – podjęcie uchwały. 

Przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie quorum w programie eSesja. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny przypomniał radnym, że możliwe są zmiany w 

publikatorach uchwał. 

Przystąpiono do głosowania wniosku w sprawie zmiany porządku obrad. 

• Głosowanie wniosku w sprawie poszerzenia porządku obrad o punkt [I] „Zmiana uchwały w 

sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta 

Tarnowa – podjęcie uchwały” – po punkcie 3. 

Za zmianą porządku obrad głosowało 21 radnych (Grażyna Barwacz, Marek Ciesielczyk, Józef 

Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, 

Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, 

Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz 

Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 4 radnych 

(Mirosław Biedroń, Agnieszka Danielewicz, Dawid Solak, Angelika Świtalska) było nieobecnych na 

sesji. Porządek obrad został poszerzony. 

Radny Marek Ciesielczyk złożył wniosek o poszerzenie porządku obrad o punkt „Informacja na 

temat bezpieczeństwa w Parku Strzeleckim.”  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny zwrócił się do Zastępcy Prezydenta Miasta 

Tadeusza Kwiatkowskiego jako wnioskodawcy zwołania sesji czy wyraża zgodę na poszerzenie 

porządku obrad. 

Zastępca Prezydenta Miasta Tadeusz Kwiatkowski wyraził zgodę na poszerzenie porządku obrad. 
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Radny Zbigniew Kajpus: Ja również z taką prośbą, jeśli Pan Prezydent widziałby taką możliwość, 

bardzo wielu mieszkańców po ostatnich dosyć obfitych opadach pytało, jak wygląda w mieście 

serwisowanie tej infrastruktury, która odbiera wody opadowe. Gdyby była taka możliwość - bo widzę, 

że Pan Prezydent wyraził zgodę - na jakąś króciutką informację jak wygląda takie serwisowanie? Kto 

się tym zajmuje? Bo dopytywało bardzo wielu mieszkańców o to, jak to w naszym mieście się odbywa. 

Jeśli Pan Prezydent widziałby taką możliwość to może taką krótką informację.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Czy to będzie w ramach wniosku o poszerzenie 

porządku obrad? Czy to będzie w ramach dyskusji…? 

Radny Zbigniew Kajpus: Może być w ramach dyskusji. To króciutko. Chodzi o to, że sporo 

mieszkańców pytało o to i ja udzieliłem taką odpowiedź, że zapytam na najbliższej sesji. Dzisiaj jest 

sesja nadzwyczajna więc nie ma możliwości poszerzenia. Ale gdyby Pan Prezydent w tym punkcie 

krótko mógł powiedzieć kto się tym zajmuje, jak to wygląda…. tej infrastruktury, która odpowiada z 

odbiór tych wód opadowych w mieście. Żeby zainteresowane osoby mogły uzyskać informacje 

bezpośrednio z urzędu.  

Przystąpiono go głosowania wniosku o poszerzenie porządku obrad.  

• Głosowanie wniosku w sprawie poszerzenia porządku obrad o punkt [II] „Informacja na temat 

stanu bezpieczeństwa w Parku Strzeleckim” po punkcie [I].  

Za poszerzeniem porządku obrad głosowało 21 radnych (Grażyna Barwacz, Marek Ciesielczyk, Józef 

Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, 

Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, 

Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz 

Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 4 radnych 

(Mirosław Biedroń, Agnieszka Danielewicz, Dawid Solak, Angelika Świtalska) było nieobecnych na 

sesji. Porządek obrad został poszerzony. 

Przyjęty porządek obrad LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

1. Otwarcie obrad LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie. 

2. Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 

2023-2037 – podjęcie uchwały. 

3. Zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 – podjęcie uchwały.  

4. [I] Zmiana uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Tarnowa – podjęcie uchwały. 

5. [II] Informacja na temat bezpieczeństwa w Parku Strzeleckim. 

6. Zamknięcie obrad LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie. 

 

 

Ad. 2) Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miasta Tarnowa na lata 2023-2037 – podjęcie uchwały. 

Opinia Komisji Ekonomicznej – pozytywna – zał. nr 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny poinformował, że dyskusja w tym punkcie odbędzie 

się łącznie WPF oraz zmiany w budżecie. Natomiast po dyskusji zostanie ogłoszona przerwa na 

posiedzenie Komisji Ekonomicznej w celu zaopiniowania projektów uchwał.  

Radny Józef Gancarz: Pewnie, że są pytania, ponieważ pytań by nie było, gdyby ten WPF oraz 

uchwała budżetowa była – moim zdaniem - skonstruowana w ten sposób w jaki powinna być. Mamy 

dokończenie ul. Nowy Świat dzięki pieniądzom jakie polski rząd przeznacza na infrastrukturę 

drogową. Tym razem chodzi o 1 mln 600 tys. zł możemy to dokończyć, bo w budżecie miasta Tarnowa 

takich pieniędzy oczywiście nie ma z różnych względów. Natomiast niepokoi mnie taka sytuacja jaka 

jest wprowadzona w tej uchwale budżetowej oraz WPF-ie. Mianowicie inwestycja ma kosztować  

2 mln 900 tys. zł, dofinansowanie z funduszu dróg jest 1 mln 600 tys. zł i proszę Państwa, gdyby ktoś 

zobaczył na tą uchwałę to powie tak: 10 tys. daje polski rząd a 2890 pewnie da GMT. Pytanie, czy 



 Protokół Nr LXXXVIII/2023 z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie z 10 sierpnia 2023 r.  3 

da? Nie może być tak Panie Skarbniku, Panie Prezydencie, że dostajemy jako GMT 1 mln 600 tys. zł 

a Państwo w połowie roku dają na tą inwestycję 10 tys. zł na rok 2023…. Natomiast w związku z 

faktem, że alboście źle przygotowali budżet na 2023 w dochodach z mienia komunalnego, albo wiecie, 

że Wam to nie pójdzie, zmniejszacie dochody własne o 1 mln 590 tys. 110 zł z tych pieniędzy na Nowy 

Świat. I na Nowy Świat 10 tys. w tym roku, na następny rok dajecie 2 mln 940 tys. zł. Tak nie może 

być, ja się z tym nie zgadzam, aby tak kamuflować uchwały budżetowe, aby tak zapisywać. Nie wiem 

czy jest to niezręczność? Ja myślę, że to celowość. Celowe pokazanie, że 10 tys. z rządu, a reszta jest 

GMT, bo to pewnie potem umknie. Ja mam taki wniosek, aby w uchwale budżetowej zapisać na rok 

2023, 1 mln 600 tys. 110 zł tak jak zostało przekazane przez polski rząd. Oczywiście jeżeli tego 

Państwo nie wykonają - nie wiem jaki jest projekt zrobiony, oczywiście jeszcze nie było przetargu - 

przyjdziecie Państwo w grudniu na sesję to przegłosujemy jako wydatki niewygasające. A 

przyjdziecie Państwo na sesję też w grudniu, bo nie ma potrzeby w połowie roku pokazywać, jak 

wykonujecie plany sprzedaży mienia i nie mieć tych dochodów. No już wiecie, że nie będzie 

sprzedaży? Dopiero mamy początek sierpnia. No i wiecie to już dzisiaj? Wiedzieliście to w styczniu 

tego roku? Czy wiedzieliście w kwietniu? Trzeba było przyjść miesiąc czy dwa miesiące wcześniej. 

Więc mój wniosek jest taki, aby na ul. Nowy Świat przeznaczyć nie 10 tys. a 1 mln 600 tys. 110 zł. 

Natomiast nie zmieniać w planie dochodów ze sprzedaży mienia komunalnego. Myślę Panie doktorze, 

Pan może nie jako radny, ale jako doktor ekonomii, też taką poprawność zapisów by – że tak powiem 

– za tym był. Dziękuje bardzo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Panie radny - Pan Skarbnik mnie poprawi, jeżeli 

się mylę - pieniądze, które na ten remont były zapisane i są w budżecie zapisane, one są. Zmienia się 

tylko źródło finasowania do tej pory miało to być ze sprzedaży mienia komunalnego, ale że polski 

rząd dofinansował budowę ul. Nowy Świat, zmienia się po prostu kupka, z której weźmiemy te 

pieniądze. To tak jakby Pan radny budując dom, zamiast sprzedać jedną ze swoich działek np. 

sfinansował budowę tego domu z wygranej na loterii. To jest bardzo prosty mechanizm. I ja tu nie 

widzę błędów w uchwale budżetowej.       

Radny Zbigniew Kajpus: Ja też przychylam się do tego stanowiska, który reprezentuje Pan 

Skarbnik. Wydaje się, że język trochę kampanijny również na naszej sali, operowanie zwrotami: 

polski rząd daje…, odbiera…. Szanowni Państwo radni rząd nie ma żadnych pieniędzy, to są 

pieniądze Polaków, wszystkich obywateli. Jeśli ktoś daje, to Polacy dają na wszystkie inwestycje, 

które dzieją się w naszym kraju, na wszystkie programy, które dzieją się w naszym kraju i są 

finansowane, dają Polacy, polscy podatnicy. Rząd jest tylko technicznym operatorem, zatrudnionym 

na chwilę do dystrybucji tych środków. Nie twórzmy tutaj na naszej sali, w samorządzie takiego 

języka, który będzie mówił, że ktoś jest dobry i daje, bo to jest oczywiście prawda, ale nie do końca. 

Pieniądze pochodzą z budżetu państwa, czyli z pieniędzy wypracowanych przez Polaków. Dziękuję. 

Radny Józef Gancarz: Zdecydowanie nie zgadzam się z taką wykładnią. Państwo to robią na 

potrzeby faktu, że możecie nie wykonać budżetu w 2023 roku, ze sprzedaży mienia. Gdyby nie było 

tych pieniędzy to z czego – Panie Skarbniku – z czego by Pan wykonał tą ulicę? No pewnie by ją nie 

wykonał. I tak by jej nie wykonał, bo by Pan nie miał wtedy pieniędzy. (głos z sali Skarbnika 

Sławomira Kolasińskiego) Panie Skarbniku, kto zablokował niech Pan po nazwisku powie. Nikt nie 

zablokował, bo nie było takiego pojęcia jak blokowanie. To Państwo wpisaliście bez zgody 

mieszkańców Piłsudskiego, Czapskiego itd. do budżetu. Jeżeliście Państwo wtedy wiedzieli, że to nie 

wejdzie i nie będzie możliwości sprzedania nie trzeba było na siłę odpychać budżetu. Natomiast macie 

takie szczęście, że rząd polski dba o samorządy 40 mln zł przedwczoraj – jest informacja – dostanie 

GMT. I ja myślę Panie Prezydencie, że przed sesją wrześniową to spotka się Pan Prezydent z klubami 

i my rozdysponujemy te środki, gdzie je przekazać. Bo nie może być proszę Państwa tak, że Państwo 

sami to gdzieś przekazujecie bez woli Rady. A tak jest w innych Radach Miasta tak mówią wójtowie, 

burmistrzowie, że jeżeli są takie pieniądze to cała się Rada spotyka i dyskutujemy, gdzie dać te 

pieniądze. Natomiast ja swój wniosek podtrzymuję co do zasady. 1 mln 600 tys. 110 zł proszę, aby 

było zapisane na Nowy Świat. Natomiast jak Państwo sobie rozwiążecie brak pieniędzy ze sprzedaży 

mienia komunalnego to już jest zapis Pana Skarbnika. 

Skarbnik Miasta Tarnowa Sławomir Kolasiński: Przepraszam, ale jest to….   
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Panie Skarbniku nie udzieliłem Panu głosu jeszcze, 

za chwilę…   

Skarbnik Miasta Tarnowa Sławomir Kolasiński: Bo mówimy w tej chwili o różnych rzeczach… tam 

jest zapis 1 mln 610 tys. zwiększamy dochody. Jest taki zapis. Proszę sobie dobrze przeczytać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Panie Skarbniku spokojnie…. Ustalmy fakty Panie 

radny. Jest dotacja z rządu, nikt tego nie gumkuje. Jest informacja jest 1 mln 610 tys. Faktem jest 

również to – Szanowni Państwo – że jak tu siedzimy większość z nas zagłosowała za 

sprzeciwem…Panie Skarbniku utrudnia mi Pan prowadzenie sesji. Większość z nas jak tu siedzimy 

zagłosowała za sprzeciwem wobec sprzedaży terenów przy ul. Piłsudskiego. (głos z sali) Prawie. W 

związku z tym musimy być w pewnym sensie konsekwentni i ten wniosek czy ta propozycja Pana 

Prezydenta i Pana Skarbnika zmniejszenie, to jest urealnienie w pewnym sensie również naszej 

decyzji.  

Radna Anna Krakowska: Szanowni Państwo ja oczywiście nie mam przygotowania ekonomicznego, 

ale trochę się nauczyłam w Komisji Rewizyjnej analizować liczby, analizować prognozy, ponieważ 

materiał, który otrzymałam na moją skrzynkę, otrzymałam w tym tygodniu, nie mogłam bardzo 

wnikliwie zapoznać się ze wszystkimi danymi, bo to jest niemożliwe. Więc zapoznałam się z tym co 

konieczne, z tym co niezbędne. Z dnia na dzień, żeby przeanalizować no to jest za mało czasu. Coś 

się dzieje – to Miron Białoszewski powiedział – na chybcika. A mi się to nie podoba. Ale teraz do 

rzeczy. Szanowni Państwo mój Szanowny kolega Józef Gancarz on dopominał się o tylko jedną 

kwestię. O to, żeby informacja trafiała do mieszkańców w sposób rzetelny. I o nic więcej. I Szanowny 

Panie radny Zbigniewie mogę tylko powiedzieć, że nie ma częściowej prawdy. Jest prawda albo nie 

ma prawdy i koniec. Tak należy do tego podejść. Nie półprawdy czy coś jeszcze. Pan radny upomniał 

się o rzetelną, zgodną z prawdą informację. I nie wymaga to szczególnych starań, zabiegów itd. 

dlatego popieram głos Pana Józefa Gancarza, bo chodzi po prostu o rzetelność, o konkretność 

informacji. Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Ja tylko przypomnę Państwu radnym, że w 

uzasadnieniu, które ma dosłownie 4 linijki. Pkt 1: Wprowadzenie planu dochodów z tytułu 

uzyskanego dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, w kwocie 1.600.110,00 zł.   

Radny Zbigniew Kajpus: Wdały się tutaj duże emocje. W zasadzie nie wiadomo dlaczego. (głos z 

sali radnego Józefa Gancarza) Pan Skarbnik technicznie próbuje tutaj reagując doraźnie Państwu 

powiedzieć skąd ta sytuacja wyniknęła jest pokłosiem tego, że w budżecie wypadły przychody z tytułu 

sprzedaży nieruchomości na ul. Piłsudskiego. I należało w ślad za tym dokonać technicznych zapisów 

modyfikacji w budżecie, które po prostu tą sytuację uwzględnią.  Przypomniał również, że radni za 

tym głosowali i dlatego taka sytuacja została wymuszona. Zupełnie niepotrzebnie wdają się jakieś 

dziwne emocje. Nikt nie neguje na tej sali, że budżet państwa finansuje zadania publiczne w różnych 

miejscach w Polsce, w różnych samorządach. Nikt tego nie neguje. Rząd to jest grupa ludzi wynajęta 

do pewnego zadania, na określony czas. To tak jak byśmy powiedzieli dzisiaj, że zarząd spółki jest 

właścicielem pieniędzy spółki i zarząd daje. To nieprawda. Daje spółka ze swojego majątku, jeśli 

byśmy chcieli tak jeden do jeden to porównać. Czy Pani radna mówi o prawdzie, że jest tylko jedna 

prawda. Nie do końca. Trzeba być precyzyjnym. Może być półprawda, część prawdy. No bo niech 

Państwo… (głos z sali radnej Anny Krakowskiej).  To proszę mi powiedzieć, jeśli powiem Pani radna. 

1 września na Polskę napadli naziści. Czy to będzie prawdą? A jak powiem to inaczej, że napadły 

Niemcy hitlerowskie. Będzie prawdą? A jeśli powiemy, że faszyści. To też będzie prawdą? No 

wszystko to będzie prawdą, ale można być precyzyjnym. 

Radna Anna Krakowska: Bo Pan myli pojęcia…. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Bardzo dziękuję za ta wymianę zdań… 
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Radny Zbigniew Kajpus: Panie Przewodniczący Pan nie może tak autorytarnie wyłączać mi 

mikrofonu, kiedy ja nie skończyłem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Nie Panu, ale akurat Pani radnej. 

Radny Zbigniew Kajpus: Operujemy różnymi słowami. Pani radna mówi, że to nie jest prawda. 

Oczywiście to co powiedział Pan Skarbnik w 100% odpowiada prawdzie.  I powiedział to bardzo 

precyzyjnie Państwu. Państwo chcecie to troszeczkę, żeby wybrzmiało to zupełnie inaczej, bardziej 

korzystnie w Państwa mniemaniu. Ale wcale to się nie mija z tym co powiedział Pan Skarbnik. Są 

pewne zmiany w budżecie wymuszone tym, że ze struktury przychodów do budżetu wypadły środki ze 

sprzedaży nieruchomości i trzeba to usankcjonować w budżecie i nic więcej. Przecież nie możemy się 

spierać o rzeczy, które są oczywiste. Dziękuję.  

Radny Piotr Górnikiewicz: Panie Przewodniczący akurat nie ma Pana Prezydenta Ciepieli, ale to 

jest do niego skierowane pytanie może nie w tym konkretnym punkcie, ale też sprawa dotyczy środków 

zewnętrznych. Czy będziemy je nazywali środkami rządowymi, czy środkami polskiego obywatela to 

nie ma tu w tym momencie żadnego znaczenia. Chciałem zapytać czy Pan Prezydent, w związku z 

informacją, że dostaliśmy jakieś 40 mln zł do budżetu miasta, czy Pan Prezydent chciałby, czy ma 

zamiar zorganizować kolejną sesję nadzwyczajną i wypełnić tą swoją obietnicę dotyczącą wparcia 

tarnowskiego sportu, które przypomnę w grudniu Pan Prezydent obiecywał. W korespondencji ze 

mną potwierdzał to słowami, że jeśli pieniądze się pojawią, rządowe pieniądze, czy od polskiego 

obywatela, że takie pieniądze do klubów trafią. I chciałbym dzisiaj konkretną odpowiedź. Czy Pan 

Prezydent planuje w najbliższych dniach nadzwyczajną sesję i przekazanie tych pieniędzy do klubów 

sportowych? Nie wyobrażam sobie, że jeśli ma to nastąpić, ma to nastąpić pod koniec września, 

dlatego, że kluby po prostu nie rozliczą tych dotacji, bo jest za mało czasu. Bardzo dziękuję.    

Radny Józef Gancarz: Panie Skarbniku, jeżeli Pan 1 mln 590 tys. zł wprowadza na zmniejszenie 

dochodów ze sprzedaży mienia a Piłsudskiego było ok. 10 mln. To w jaki sposób Pan zapisze braki 

8,5 mln zł? Bo dalej Panu brakuje 8,5 mln zł. Czyli co ma Pan zły budżet, wie Pan, że go Pan nie 

wykona i Pan go tak zostawia? Tak naprawdę to Pan dzisiaj powinien zrobić 10 mln zmniejszenie 

dochodów 10 a nie 1,5 mln. Tak powinno być zrobione. Jeżeli mówimy o logicznym postępowaniu, a 

tu nie ma żadnej logiki, żeby w połowie roku dochody ze sprzedaży mienia tak zmniejszać.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Pozwolę też – jak to mnie Pan radny Gancarz 

wywołał jako doktora ekonomii - Panie radny wyobraźmy sobie taką sytuację, wygrywamy w lotto. 

To co? Spłacamy kredyty, nie sprzedajemy majątku to są pierwsze podstawowe rzeczy, które się robi 

z dodatkową gotówką. Spłacanie kredytów, nie zaciąganie nowych, nie wyprzedawanie majątku – 

trzy podstawowe rzeczy. Złote zasady. Dziękuję bardzo.  

Zastępcą Prezydenta Tadeusz Kwiatkowski: Ja się chciałem odnieść Panie Przewodniczący do 

Pana Józefa Gancarza, bo myślę, że to co on proponuje to jest nierealne i niemożliwe do 

wprowadzenia, jeżeli chodzi o wpisanie w tym roku tych 1 mln 600 tys. zł. Ze względu na to, że 

przetarg zostanie ogłoszony po dzisiejszej sesji. Po rozstrzygnięciu przetargu zostanie podpisana 

umowa z wykonawcą. Już w umowie musimy stosowny harmonogram prac i kwotowo zapisać. I te 

środki, wypłaty będą szły w 2024. Dlatego taka niska kwota jest na 2023, bo nie jest to realne, żeby 

te środki zostały wypłacone w tym roku. Mamy do realizacji rok czasu, gdzie poprosiliśmy o dzisiejszą 

sesję, bo musimy w ciągu 30 dni ogłosić przetarg i sesja, która by się odbyła 14 września byłaby za 

późno. Dlatego ta sesja nadzwyczajna jest dedykowana właśnie tym problemom związanym z czasem 

do wyboru wykonawcy i podpisania umowy z wykonawcą i przekazaniem stosownych dokumentów 

do Urzędu Wojewódzkiego, aby tą umowę – można powiedzieć – potwierdzić i już stosowne kwoty 

zapisać co do realizacji tego przedsięwzięcia. Także tutaj Panie radny nie ma możliwości zwiększenia 

środków na 2023, bo musimy to zapisać w specyfikacji, pokazać jakimi środkami, w którym roku 

będziemy dysponować i to będzie harmonogram w realizacji przedsięwzięcia. Dziękuję.  
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Radny Józef Gancarz: Panie Prezydencie ja to Panu powiedziałem w moich wywodach. Natomiast 

wpisuje Pan 2900, 1 mln 610 tys.  to co dostaliście Państwo z pieniędzy – że tak powiem – rządowych, 

przychodzi Pan na sesję 18 grudnia i są jakieś środki … cała Rada głosuje. Ale to będzie taki mądry 

zapis, będzie to zapis z czego finansujemy ten Nowy Świat i tak to ma być zapisane. Natomiast to 10 

tys. jest też całkowicie bez sensu, bo jeżeli Pan rozstrzygnie przetarg za miesiąc, ktoś zacznie w 

październiku robić, to on nie zrobi 10 tys. a podejrzewam może 200 czy 300 tys. zł. i tak Pan będzie 

musiał przyjść….   

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Ale Panie radny tam jest: „zwiększa się wydatki”, 

tam jest już ten punkt w budżecie.   

Radny Józef Gancarz: Ja konkretny wniosek złożyłem, aby wpisać tak jak wpisać, nie zmniejszać 

dochodów ze sprzedaży mienia i proszę ten wniosek głosować. To jest realne, bo takie jest 

przeznaczenie środków na to, żeśmy te środki dostali dla GMT, a nie na dochody własne. Dochody 

własne były …, nie na dochody własne tylko na ulicę żeśmy dostali.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Panie radny ja muszę, bo Pan składa wniosek, ja 

muszę za chwilę również wiedzieć konkretnie czy Pan chce, żeby na tym zadaniu było 3 mln 200? 

(głos z sali radnego Józefa Gancarza) Ale na tym zadaniu jest. Pan Skarbnik wyjaśnił w WPF-ie jest 

pełna kwota. Do wydatkowania na ten rok – jak ja rozumiem – jest 1 mln 610 tys.  

Skarbnik Miasta Tarnowa Sławomir Kolasiński: To co Pan Gancarz proponuje jest niezgodne w 

ogóle z finansami publicznymi. Ponieważ musimy ogłosić przetarg i to jest zadanie dwuletnie. Nie 

może być tak, że ogłosimy przetarg, bo musielibyśmy przetarg ogłosić na wykonanie do końca roku, 

żeby były niewygasy potem tzw. Nie ma takiej możliwości. W związku z powyższym musi to być w 

WPF-ie i taki musi być zapis jaki w tej chwili ten zapis jest. I tu nie ma żadnych podtekstów, żadnych 

kombinacji, żadnych rzeczy, które by można było podciągać pod jakąkolwiek złą wolę. Myśmy to 

zapisali najlepiej jak można to zapisać w tej chwili w budżecie. Nie ma innej drogi. Choćbyśmy tu 

siedzieli 2 godziny jeszcze i rozmawiali. To nie ma innej drogi jak taki zapis. Proszę mi wierzyć nie 

ma innej drogi. Nie ma niewygasów w tym wypadku, bo by było trzeba ogłosić przetarg do końca 

roku, do wykonania do końca roku. I wtedy ktoś by tego nie wykonał do końca roku i musi być 

uzasadnienie, dlaczego nie wykonał tego do końca roku.  Ja nie mogę wpisać czegoś nierealnie, bo 

w tej chwili nierealnie bym to wpisał, że ktoś to wykona do końca roku. Wiedząc, że nikt tego nie 

wykona. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Dziękuję bardzo. Ja teraz ogłoszę przerwę na 

posiedzenie Komisji Ekonomicznej. Jeżeli Pan radny Gancarz chce złożyć poprawkę, bardzo proszę 

na piśmie ją przekazać, bo ja nie jestem w stanie z tego co Pan radny powiedział określić jak ta 

poprawka ma wyglądać.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny ogłosił przerwę w obradach na posiedzenie Komisji 

Ekonomicznej. 

--- PRZERWA OD GODZINY 1330 DO GODZINY 1336 --- 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny wznowił obrady po przerwie. 

Przystąpiono do głosowania uchwały.        

Uchwała Nr LXXXVIII/837/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 10 sierpnia 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na 

lata 2023-2037 została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych (Grażyna Barwacz, Józef Gancarz, Krzysztof Janas, 

Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna 

Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz 



 Protokół Nr LXXXVIII/2023 z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tarnowie z 10 sierpnia 2023 r.  7 

Światłowski, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska),  

przeciw 1 radny (Marek Ciesielczyk), wstrzymał się 1 radny (Piotr Górnikiewicz), 4 radnych 

(Mirosław Biedroń, Agnieszka Danielewicz, Dawid Solak, Angelika Świtalska) było nieobecnych na 

sesji. 

 

Ad. 3) Zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 – 

podjęcie uchwały 

Opinia Komisji Ekonomicznej – pozytywna – zał. nr 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny zwrócił się do Pana Prezydenta Kwiatkowskiego 

ewentualnie do Pana Skarbnika o udzielenie odpowiedzi na wcześniej zadane pytanie przez radnego 

Piotra Górnikiewicza.   

Zastępca Prezydenta Tadeusz Kwiatkowski: Panie Przewodniczący, Szanowna Rado zgodnie z 

programem sesja ma być 14 września. W tej chwili Pan Prezydent jest na urlopie, ale Pan Skarbnik 

tutaj podejmuje działania i może bliżej tutaj jeszcze poinformuje o czynnościach, które przygotowuje 

do zmian w budżecie.  

Skarbnik Miasta Tarnowa Sławomir Kolasiński: Szanowni Państwo ta zmiana będzie bardzo duża 

14 września, to już tak przygotowuję Państwa. Ponieważ m.in. to ta sprawa wywołana nie sprzedażą 

majątku będzie również skutkowała tym, że należy zmienić budżet w tym zakresie. Te 10 mln nie 

można ani pod stół schować, bo to nie jest tylko kwestia zapisu budżetowego. To jest kwestia 

brzęczącej monety. Bo albo mamy tą brzęczącą monetę, albo jej nie mamy. Albo zamienię sprzedaż 

majątku na kolejne kredyty. No nie ma innej drogi. Więc…. (głos z sali radnego Józefa Gancarza) No 

bo jak nie ma czym sfinansować, bo sprzedaż majątku finansowała inwestycje. Prawda? Więc jak nie 

ma 10 mln to należy zabezpieczyć nie z majątku to z innych źródeł. Prawda? Zgadza się? (głos z sali 

radnego Józefa Gancarza) No przecież nie moja. (głos z sali radnego Józefa Gancarza) A moja? Moja, 

bo ja zablokowałem sprzedaż Piłsudskiego?  Prawda?  (głos z sali radnego Józefa Gancarza) Ale 

przepraszam, bo to jest donikąd rozmowa. W związku z powyższym już od dwóch tygodni prowadzimy 

prace nad nowym budżetem – bo to będzie nowy budżet. Przyjmujemy w tej chwili sprawozdania na 

koniec lipca, plus do tego dołożymy to co nam dadzą z wszystkich jednostek przewidywane wykonanie 

do końca roku. I będziemy wiedzieć, ile potrzebujemy środków na działalność do końca roku. Proszę 

pamiętać o tym, że to co nie zostało w budżecie wprowadzone np. podwyżki od 1 stycznia, 14 mln zł 

dla nauczycieli i to są takie podstawowe rzeczy. Od 1 lipca została zmieniona tabela dla pracowników 

samorządowych i to jest ponad 2 mln zł. Poza tym gdzieś ok. 2,5 mln wg mnie będzie dalej brakować 

w funduszu płac. Bo nie zostało spełnione to co żeśmy mówili, że będzie tyle zwolnień. Tak samo po 

stronie energii. Myśmy przyjęli, że nie będzie zmian w przesyłach. Natomiast w przesyłach są 

ogromne zmiany. Więc ta kwota 780 zł za megawatogodzinę to co zostało przyjęte, to ja liczę ok.  

9 mln będzie brakowało tylko na samej energii. Więc są takie duże, główne braki w budżecie na dzień 

dzisiejszy, że te zmiany będą bardzo duże. I będziemy 14-stego, na pewno Pan Prezydent będzie 

przedstawiał zmiany w budżetowe do końca roku.       

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Bardzo dziękuję. Mam nadzieję, że będzie Pan 

Skarbnik i Pan Prezydent miał na uwadze obietnice złożone środowisku sportowemu, ale o tym 

pewnie jeszcze Pan Przewodniczący Górnikiewicz.  

Radny Piotr Górnikiewicz: Ja muszę dopytać Panie Skarbniku czy planuje Pan w takim razie, jeśli 

nie na sesji nadzwyczajnej to na tej sesji 14-stego września wypełnić tą obietnicę Pana Prezydenta 

dotyczącą wsparcia klubów sportowych? W kwocie prawie 2 mln zł.  

Skarbnik Miasta Tarnowa Sławomir Kolasiński: Więc to jest wynik tego co zostanie przedstawione 

do końca roku w zakresie potrzeb na bieżące funkcjonowanie miasta. (głos z sali) 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Ja też tak zrozumiałem niestety.    

Radny Zbigniew Kajpus: Szanowni Państwo trzeba tutaj na bieżąco to wszystko wyjaśniać. 

Oglądający nas mieszkaniec mógłby dojść do takiego wniosku, że dostajemy jakieś dodatkowe 
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pieniądze – z naciskiem na dodatkowe – z budżetu państwa i teraz nie chcemy, jak gdyby podzielić 

tych pieniędzy na jakieś zadania. To jest nieprawdziwa teza. Proszę Państwa te pieniądze to jest tylko 

część pieniędzy, które są należne GMT, które normalnie by trafiły do budżetu i to jeszcze nie pokrywa 

całości. Do tej pory budżet dostał o ile dobrze pamiętam, ale jest Pan Skarbnik pewnie mnie będzie 

mógł skorygować – 120 ponad milionów. Dostaliśmy teraz 40, to jest razem 160.  A powinniśmy 

dostać w tym roku 200. GMT jak inne gminy w Polsce prowadzi tzw. zadania własne samorządu. I to 

nie są pieniądze do podzielenia na zadania, które chciałby dany radny czy Pan Prezydent, czy Pan 

Skarbnik. To są pieniądze na utrzymanie szkół, na wypłatę pensji nauczycielom, na remonty, na 

bieżące utrzymanie i funkcjonowanie podstawowej substancji miasta. Nie twórzmy takiej sytuacji, 

takiego stanu, że dostaliśmy ekstra dodatkowe pieniądze i teraz nie chcemy tych pieniędzy 

rozdysponować, bo to jest nieprawda Szanowni Państwo. Wiecie o tym doskonale. Więc trzeba 

uczciwie komunikować do mieszkańców, że to jest część środków należnych GMT na funkcjonowanie 

podstawowych substancji każdej gminy. A czy z tej części będzie na tyle? Ja myślę, że będzie bardzo 

trudno sfinansować wszystkie te zadania, bo jak Państwo doskonale wiecie wszystko horrendalnie 

drożeje. Społeczeństwo. przeciętnie obywatel Polski ubożeje. Niestety Szanowni Państwo mamy 

realną … (głos z sali radnej Anny Krakowskiej) Prawda Pani radna. Realną inflację mamy na 

poziomie 25% tzw. podstawowego koszyka konsumpcyjnego, każdego obywatela. I jak każdy dzisiaj 

– kogo Pani zapyta – kto chodzi po codzienne zakupy do sklepu i zapyta czy może dzisiaj kupić więcej 

czy mniej. Każdy odpowie Pani, że znacznie mniej, bo wszystko horrendalnie podrożało. (głos z sali 

radnej Anny Krakowskiej) Prawda proszę Panią! Dziś przeciętnego Polaka nie stać na zakup 

mieszkania w mieście. Dzisiaj, żeby kupić mieszkanie w Krakowie, Warszawie, Gdańsku, Wrocławiu 

trzeba być milionerem. Przeciętne mieszkanie 50-cio metrowe kosztuje 1 mln zł. Kogo dzisiaj na to 

stać? Przeciętnego Polaka stać na to wg Pani? (głos z sali) Żadnego Polaka przeciętnego na to nie 

stać, a tym bardziej młodego obywatela, który zaczyna swoją przygodę. Panie Przewodniczący trzeba 

mówić prawdę. Polacy ubożeją, jest drożyzna i nic tego, żaden inny przekaz tego nie zmieni.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Trzeba mówić prawdę, ale od tego są wiece 

wyborcze. Szanowni Państwo mówimy o budżecie na 2023. 

Radny Zbigniew Kajpus: Ale Panie Przewodniczący to dotyka właśnie budżetu. Stać nas za te 

pieniądze na mniej, ponieważ wszystko jest droższe. Więc za te same pieniądze możemy kupić mniej. 

Mniej benzyny, mniej prądu, mniej mięsa, owoców i każdych dóbr konsumpcyjnych. Państwo o tym 

doskonale wiecie, że za 100 zł 2 lata temu można było kupić dwa razy więcej niż dzisiaj w sklepie 

(głosy z sali) 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny zaapelował o spokój.   

Radny Zbigniew Kajpus: Dlatego proszę, aby artykułować wyraźnie. To jest część pieniędzy, które 

budżetowi GMT należy się z tytułu zwrotu tej subwencji podatkowej, w której wcześniej mieliśmy 

udział w „picie”. Ale ona nie wypełnia całej kwoty, którą miasto powinno dostać, bo i tak brakuje 

nam 40 mln. Dziękuję.     

Radny Józef Gancarz: Ja mówiłem w kwietniu, że GMT i samorządy dostaną taką kwotę, toście się 

Państwo na sesji, na Komisji Ekonomicznej śmiali ze mnie. Mówiłem, że to będzie 40, 50 mln zł i to 

się ziściło. Jest 40 mln zł. Natomiast chcę powiedzieć, że nie słyszałem Panie Zbyszku wie Pan, 

dlaczego tak jest. Ponieważ 12% jest teraz podatek od lipca, a nie 17. 26 lat jak ktoś ma, nie płaci 

podatku – za tym są wszyscy, nikt nie był przeciw, wszyscy od prawa do lewa i środek też, łącznie z 

PSL i 30 tys. wolna kwota od podatku. 30 tys. zł. A ja się pytam Panie Zbyszku skąd weźmiecie 

pieniądze dla samorządów? Bo ponoć wasza opcja chce zrobić wolną kwotę 60 tys. to jeszcze….  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny przywołał radnych do meritum. 

Radna Barbara Koprowska: Zanim odniosę się do wypowiedzi i moich kolegów, i Pana radnego 

Kajpusa. Panie Przewodniczący bardzo Pana proszę, żeby zwracać uwagę na tego typu wypowiedzi. 

Powiem, dlaczego. Mamy na sali młodzież, która uczy się demokracji i bardzo o to dbaliśmy, żeby tak 

było. A ja tutaj słyszę, że rząd to jest grupa ludzi wynajęta do czegoś. To po co ja mam iść na wybory 

jak można sobie kogoś wynająć? Czy w latach 2008-2015 też była grupa wynajęta do czegoś tam? 

Panie radny jest mi bardzo za Pana wstyd. Pytałam młodych ludzi czy mają WOS czy o takich 
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podstawowych rzeczach wiedzą. Proszę Panie Przewodniczący zwracać uwagę na tego typu 

wypowiedzi. Bo ja już przypuszczam co będzie się działo we wrześniu. Panie radny ja nie chciałabym 

pytać Polaków jak się żyło Polakom w latach 2008-2015. Zostawmy to, ile zarabiali, ile, co 

kosztowało. I Panie radny ta sala jest od stanowienia prawa lokalnego. Jeżeli rząd prawicy daje nam 

dotacje czy subwencje, wszyscy się z tego cieszą i dziękują. Ja na tej sali jeszcze ani razu nie 

słyszałam, żeby ktoś dziękował. Natomiast znam wójtów z Pana opcji, którzy bardzo często są 

zadowoleni i dziękują, że taka sytuacja miała miejsce. Natomiast ja na tej sali nie słyszałam ani raz. 

Panie Przewodniczący zwracam uwagę na to, żeby we wrześniu takiej retoryki w obecności młodych 

ludzi na tej sali nie było.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Pani radna ja tylko sprostuję. Ja słyszałem. Na tej 

sali.   

Radny Zbigniew Kajpus: Z niczego się nie wycofuję. Tak jak Pan radny Gancarz powiedział 

oczywiście dostaliśmy z budżetu państwa 40 mln zł jako część subwencji, ponieważ zmienił się system 

redystrybucji środków budżetowych do gmin. To wszystko. (głos z sali radnego Józefa Gancarza) 

Panie radny nikt tego nie neguje i oczywiście każdy to mówi. Natomiast czy to wypełnia pełną kwotę? 

Nie, bo i tak nam będzie brakować – jak Pan dobrze wie – ok. 40 mln. Oczywiście tak jak 

prognozowane było, gdybyśmy zachowali ten mechanizm dotychczasowy powinniśmy dostać ok. 200 

mln (głos z sali radnego Józefa Gancarza) Ale to nie chodzi o budżet, to chodzi o prognozę dochodów 

z tytułu subwencji podatkowej. Każdy radny mógł się z tym zapoznać. I nikt nie neguje, że budżet 

przekazał GMT tą kwotę.  

Bardzo się dziwię – do Pani radnej – że się obruszyła tym, że powiedziałem, że każdy rząd to są ludzie 

wynajęci do zarządzania państwem i redystrybucji. Oczywiście, że tak, bo nie robią tego w 

wolontariacie, otrzymują za to wynagrodzenie. Więc po prostu świadczą pracę na rzecz Polaków. I 

ja nie wiem czemu ma to kogokolwiek obruszać. Bardzo trudno byłoby mi zrozumieć właśnie takie 

stanowisko, że rząd to jest po prostu coś co Polacy powinni z namaszczeniem…, rządy się zmieniają, 

lata lecą do przodu, raz są rządy prawicowe, raz liberalne, były rządy lewicowe i w przyszłości – 

zapewniam Panią radną – będą różne rządy w naszym kraju. Najważniejsze, żeby mądrze rządziły i 

żeby Polska się rozwijała. Zawsze będą to ludzie, którzy będą na określony czas, na tzw. umowę 

społeczną, wynajęci do pewnych zadań. Tym razem do zarządzania naszą ojczyzną. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej Tomasz Kowalski: Bardzo dziękuję Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado ja trochę zainspirowany pytaniem radnego Górnikiewicza, chciałem 

zapytać Pana Skarbnika, Pana Prezydenta. Słyszymy, że będzie zmiana uchwały budżetowej na 

bieżący rok, kiedy Państwo radni przyjmowali uchwałę budżetową to Pan Prezydent obiecał, że na 

młodzieżową Radę Miejską w tym roku będzie przeznaczonych 50 tys. zł. Tak się nie stało. No ale 

obietnica padła, że będzie do 50 tys. więc taka moja prośba, moje pytanie do Pana Skarbnika. Czy to 

jest rzeczywiście rozważane? No bo nie ukrywam, że te środki są nam bardzo, bardzo potrzebne. I to 

nie chodzi o nas, nie chodzi o Młodzieżową Radę. Bardziej chodzi o wsparcie inicjatyw 

młodzieżowych, które są w naszym mieście. Nawet dzisiaj miałem taką rozmowę z grupą młodzieży 

Państwu zapewne znaną z „Ożywmy nasze miasto”. No i przydałoby się, żeby te środki faktycznie 

popłynęły. Bardzo byśmy byli wdzięczni, gdyby ta obietnica rzeczywiście została zrealizowana. 

Bardzo, bardzo dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny zwrócił się do Pana Skarbnika czy chce się odnieść 

do wypowiedzi Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miejskiej Tomasza Kowalskiego. 

Skarbnik Miasta Sławomir Kolasiński: Powtórzę, że ewentualne zmiany budżetowe, które będą 

jakby nie wpływały na bieżące funkcjonowanie miasta, będą na pewno przez Pana Prezydenta 

rozpatrywane.   

Więcej głosów dyskusji nie było. 

Uchwała Nr LXXXVIII/838/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 10 sierpnia 2023 r. 

zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Miasta Tarnowa na rok 2023 została podjęta. 
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Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych (Grażyna Barwacz, Józef Gancarz, Krzysztof Janas, 

Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna 

Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz 

Światłowski, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska),  

przeciw 2 radnych (Marek Ciesielczyk, Piotr Górnikiewicz), 4 radnych (Mirosław Biedroń, 

Agnieszka Danielewicz, Dawid Solak, Angelika Świtalska) było nieobecnych na sesji.  

 

 

Ad. 4) [I] Zmiana uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Tarnowa – 

podjęcie uchwały. 

Opinia Komisji Spraw Komunalnych – pozytywna – zał. nr 7 

Opinia Komisji Rodziny i Spraw Społecznych – pozytywna – zał. nr 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny poinformował, że zostanie ogłoszona przerwa na 

posiedzenie odpowiednich komisji Rady Miejskiej w celu zaopiniowania projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: To są zmiany wynikające jak za chwilę dam Pani 

Dyrektor głos – wynikające z potrzeby zaktualizowania tej uchwały. Będzie też jeden drobny wniosek, 

poprawka w §1 pkt 3 ust. 2 „O przeznaczeniu lokalu na cel określony w ust. 1 decyduje Prezydent na 

wniosek Dyrektora Centrum Usług Społecznych w Tarnowie” i tu proponuję aby dodać: „po 

zasięgnięciu opinii komisji Rady Miejskiej w Tarnowie właściwej do spraw komunalnych” tak, aby 

tu też radni mieli pełną informację o takich zamiarach.  

Dyrektor Centrum Usług Społecznych Dorota Krakowska: Szanowni Państwo wprowadzenie tej 

zasady do funkcjonowania uchwały Rady Miasta jest bardzo ważne, ponieważ, aby zabezpieczyć 

naszych mieszkańców, którzy są osobami starszymi i niepełnosprawnymi a coraz większa potrzeba 

jest kwalifikowania osób do domów pomocy, a już są kolejki w Tarnowie, żeby niestety umieszczać w 

domach pomocy. CUS startowało w takim dużym konkursie, gdzie wygrało konkurs na 15 mieszkań 

wspomaganych i one będą w zasobie właśnie na ul. Krzyskiej. Z dotacji Ministerstwa Rodziny i 

Polityki Społecznej otrzymaliśmy 700 tys.  w pełni 100% na wyposażenie tych mieszkań. I to byłby 

taki początek działań związany z pomocą tym osobom, ponieważ 10 osób będziemy przenosić z domów 

pomocy społecznej do tych mieszkań. To są osoby, które stan zdrowia się poprawił, funkcjonują, a w 

to miejsce pójdą osoby, które oczekują w kolejce. Plus 10 osób będzie ze środowiska, bo jeszcze są w 

stanie przy wsparciu CUS, asystentury, opieki wytchnieniowej funkcjonować. Aby to zadanie móc 

realizować Pan Prezydent musi tą uchwałę mieć zatwierdzoną przez Państwa radnych. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny ogłosił przerwę w obradach na posiedzenie 

odpowiednich komisji. 

--- PRZERWA OD GODZINY 1357 DO GODZINY 1404 --- 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny wznowił obrady po przerwie. 

Przystąpiono do głosowania wniosku. 

• Głosowanie wniosku w sprawie przyjęcia poprawki: w § 1 pkt. 3 projektu uchwały ustęp 2 

otrzymuje brzmienie „O przeznaczeniu lokalu na cel określony w ust. 1 decyduje Prezydent na 

wniosek Dyrektora Centrum Usług Społecznych w Tarnowie po zasięgnięciu opinii komisji Rady 

Miejskiej w Tarnowie właściwej do spraw komunalnych” (wniosek Przewodniczącego Rady 

Miejskiej).  

Za przyjęciem poprawki głosowało  21 radnych (Grażyna Barwacz, Marek Ciesielczyk, Józef 

Gancarz, Piotr Górnikiewicz, Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, 

Barbara Koprowska, Roman Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, 

Adam Sajdak, Sebastian Stepek, Grzegorz Światłowski, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz 

Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta Żurowska), nikt nie był przeciw i nie wstrzymał się od głosu, 4 radnych 
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(Mirosław Biedroń, Agnieszka Danielewicz, Dawid Solak, Angelika Świtalska) było nieobecnych na 

sesji. Poprawka została przyjęta. 

Przystąpiono do głosowania całego projektu uchwały z przyjętą poprawką.  

Uchwała Nr LXXXVIII/839/2023 Rady Miejskiej w Tarnowie z dnia 10 sierpnia 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Tarnowa (z poprawką zgłoszoną na sesji) została podjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych (Grażyna Barwacz, Marek Ciesielczyk, Józef Gancarz, 

Krzysztof Janas, Zbigniew Kajpus, Kinga Klepacka, Stanisław Klimek, Barbara Koprowska, Roman 

Korczak, Anna Krakowska, Jakub Kwaśny, Krystyna Mierzejewska, Adam Sajdak, Sebastian Stepek, 

Grzegorz Światłowski, Marian Wardzała, Piotr Wójcik, Tadeusz Żak, Tomasz Żmuda, Jolanta 

Żurowska), przeciw 1 radny (Piotr Górnikiewicz), nikt nie wstrzymał się od głosu, 4 radnych 

(Mirosław Biedroń, Agnieszka Danielewicz, Dawid Solak, Angelika Świtalska) było nieobecnych na 

sesji. 

 

Ad. 5) [II] Informacja na temat bezpieczeństwa w Parku Strzeleckim. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: I tu o przedstawienie tej informacji bardzo proszę 

Pana Prezydenta Tadeusza Kwiatkowskiego. Przypominam również o wniosku Pana radnego 

Zbigniewa Kajpusa, aby w tym miejscu poinformować o stanie bezpieczeństwa, jeżeli chodzi o 

odprowadzanie wód opadowych na terenie Miasta Tarnowa, ze szczególnym uwzględnieniem – tu już 

z mojej strony – ul. Norwida, bo tam jest ogromny problem, jeżeli chodzi o zalewanie posesji i 

nieruchomości. 

Zastępca Prezydenta Tadeusz Kwiatkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado może w 

pierwszej kolejności Panu Kajpusowi odpowiem. Kwestię utrzymania, jeżeli chodzi o wody opadowe. 

To utrzymanie ma MPGK i na bieżąco jest przegląd wszystkich kratek ściekowych i tutaj myślę to 

wszystko odbywa się prawidłowo. Wiemy dobrze, że w ostatnim czasie te opady deszczu są gwałtowne 

i przybranie wody w kanałach jest duże, co powoduje też brak odbioru do kanalizacji burzowej i 

zalewanie czy zwiększenie się ilości wód opadowych na powierzchni naszych dróg. Jeżeli chodzi o 

inne odbiorniki wód opadowych to w Tarnowie jest dość dużo kanalizacji ogólnospławnej i to też 

można powiedzieć powoduje to, że tych wód opadowych dużo trafia do kanalizacji ogólnospławnej i 

też powoduje to spiętrzenie i podtopienia. Ale na bieżąco wszystko jest monitorowane. Także staramy 

się, aby te odbiorniki były utrzymywane w odpowiedniej czystości i żeby można było te wody 

odprowadzić jak najszybciej. Wiadomo, że to jest nieraz chwilowe podtopienie, czy chwilowe 

zwiększenie ilości wód opadowych na powierzchni dróg.  

Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo w Parku Strzeleckim myślę, że nie tylko będę się odnosił do Parku 

Strzeleckiego, bo to nie tylko kwestia Parku Strzeleckiego, bo zieleni na terenie miasta Tarnowa 

mamy dużo. Drzewostan jest wiekowy i zdajemy sobie sprawę z tego, że przy różnego rodzaju 

wichurach czy zdarzeniach takich – można powiedzieć – losowych, no te drzewa nieraz powodują, że 

konary się odłamują i nie raz może dojść do nieszczęśliwego zdarzenia, a które miało miejsce nie tak 

dawno w Parku Strzeleckim. Park Strzelecki jest po generalnym – można powiedzieć – remoncie. 

Była przeprowadzona odpowiednia konserwacja zieleni, drzew. Doszło do odłamania konaru, który 

spowodował, że w tym czasie, w tym miejscu znajdowało się dziecko, które zostało przygniecione tym 

konarem. Na szczęście po oględzinach lekarskich, po badaniach w szpitalu okazało się, że nie ma nic 

groźnego i dziecko zostało wypisane do domu i – można powiedzieć –dobrze się sprawa skończyła. 

Ale na bieżąco robimy przegląd nie tylko zieleni, bo tak samo i placów zabaw, żeby też w 

odpowiednim stanie technicznym były utrzymane różne urządzenia na tych placach zabaw. Ale ja bym 

tutaj poprosił Pana Dyrektora Stefana Piotrowskiego o takie bardziej szczegółowe przybliżenie 

działań jakie podejmujemy dotyczące utrzymania zieleni.  

Zastępca Dyrektora Wydziału Infrastruktury Miejskiej Stefan Piotrowski: Zacznę może od tego, że 

ubolewamy z powodu tego wypadku, który miał miejsce. Tak jak tutaj Pan Prezydent powiedział 

wszystko się szczęśliwie skończyło. Tak na marginesie dodam, że dwie Panie od nas z wydziału 

wczoraj odwiedziły tą dziewczynkę, bo to są mieszkanki – mama i ta dziewczynka – bursy tutaj naszej. 
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Na marginesie dodam, że do tego spotkania nie doszło, bo mama była nieobecna, a pani na portierni 

w związku z tym, że to jest dziecko ok. 10 letnie nie zezwoliła na takie spotkanie. Proszę Państwa 

wracając do meritum – Pan Prezydent wspomniał – byliśmy pod bardzo dużą presją, kiedy przed 

kilkoma laty robiliśmy gruntowny porządek, zabiegi pielęgnacyjne drzewostanu. Spotkaliśmy się tutaj 

z mocną krytyką. Niedawno na ul. Piłsudskiego tutaj nieopodal drzewostan był w dużo gorszym stanie 

niż to drzewo nieszczęsne, z którego się ten konar odłamał. No też było szereg zarzutów. Gdybyśmy 

tego kasztanowca wycieli a nie byłoby takiego przypadku jakie miało miejsce, na pewno też byśmy 

się spotkali z krytyką, że wycinamy zdrowe drzewa. Nie, nie wycinamy zdrowych i to jest w każdym 

przypadku bardzo szczegółowo …. Pomiędzy tym remontem parku a dniem dzisiejszym tam było 

wykonywanych w Parku Strzeleckim w Ogrodzie Jordanowskich szereg zabiegów. Nie wszystkie 

nawet Państwo widzicie, dlatego że wiele drzew ma wiązania elastyczne w koronach drzew. To są 

specjalistyczne roboty, za które stosunkowo dużo płacimy. Problemem tutaj nie jest brak pielęgnacji 

z naszej strony czy ze strony firm, które wynajmuje miasto, natomiast problemem jest wiek tych drzew. 

Prawda jest taka. Musielibyśmy, ale co najmniej 50% drzewostanu w Parku Strzeleckim wyciąć, żeby 

to zagrożenie, też nie powiem, że do zera wyeliminować, ale ograniczyć do minimum. Oczywiście jest 

to jakaś prognoza nierealna do realizacji. Jest to drzewostan bardzo wartościowy, przyrodniczo 

bardzo wartościowy. Na dodatek w centrum miasta, blisko osiedli, więc tylko te konsekwentne prace 

i wymiary.  Mam trochę lat i jako chłopiec pamiętam te kasztanowce w Ogrodzie Jordanowskim już 

jako całkiem spore drzewa, więc …ok 80-sięciu lat. Więc zwłaszcza dla kasztanowców, może jeszcze 

topole czy wierzby to są gatunki, które już w takim wieku by stwarzały większe zagrożenie. Natomiast 

profilaktyczne wycinanie na zasadzie „bo może się coś stać”, no pewnie też tutaj akceptacji ze strony 

Państwa, ze strony mieszkańców by nie było. Od wczoraj nasi pracownicy, a mamy też pracowników 

z wykształceniem, z doświadczeniem dendrologicznym po wydziale leśnym z bogatym już 

doświadczeniem sprawdzają jeszcze raz te wszystkie drzewa. Zwłaszcza w tych miejscach, gdzie ten 

ruch osób - zwłaszcza dzieci – jest większy. I nie wykluczam – chociaż to nie są nasze decyzje – 

dlatego, że tak jak w przypadku Parku Strzeleckiego to konserwator zabytków, też i tutaj Państwa 

rola, bo to jest pomnik przyrody, RDOŚ itd. to są te procedury tutaj. Nie wszędzie one są wymagane, 

bo nie wszystko jest pod kontrolą czy opieką konserwatora zabytków więc nie wszędzie ta procedura 

musi być. Ale będziemy chyba bardziej stanowczy nie do końca zważając na krytykę. Tam, gdzie 

będziemy mieć tylko jakiekolwiek wątpliwości czy podejrzenia będziemy się starali jednak 

doprowadzić do zastąpienia tych drzew wątpliwych – tak nazwijmy to – nowymi nasadzeniami. 

Dziękuję.  

Radny Tomasz Żmuda: Ja króciutko tak samo w tej sprawie tych przeglądów instalacji. Na własne 

oczy w Mościcach zobaczyłem coś co się wśród sąsiadów dzieje, szczególnie na ulicy Ludowej, 

Sienkiewicza, Norwida. Ciężko z argumentacją taką spokojną do tych ludzi trafia, jak w przeciągu 

trzech, czterech tygodni zalewa ich trzeci raz po kolana. Więc prosili mnie o interwencje. Ja 

interweniowałem w ZDiK-u, interweniowałem w Wodociągach Tarnowskich. Zalanie zalaniem, ale 

tam jest jeszcze jeden większy problem, że są zalane progi na drogach i studzienki pod tym 

cieśnieniem są wywalane do góry i tam jest takie niebezpieczeństwo, że nie daj Boże ktoś może do tej 

studzienki wpaść. Łatwo nam się dyskutuje tutaj, łatwo się nam mówi. Ja rozumiem argumentację, 

fakt faktem są to anomalia pogodowe, bo takiej ściany deszczu też dawno nie widziałem. Ale proszę 

Państwa my się nie możemy tym ludziom dziwić, że tak reagują, bo straż w Mościcach co dwa, trzy 

tygodnie przyjeżdża i wypompowuje tą wodę. Tak samo mówię przede wszystkim ulica Ludowa, 

Sienkiewicza, Norwida i tak samo co się dzieje przy stadionie Unii Tarnów od strony dworca. Kałuża 

wody nie da się po prostu wjechać na stadion. Tam jest wybudowany nowy parking nie wiem, czy to 

jest tego wina, że tak samo ta kostka została tam położona i nie ma gdzie ta woda uciekać, ale po 

prostu jest to niebezpieczeństwo. Wiadomo – tak jak mówiłem wcześniej – argumentacja zalania, ale 

z drugiej strony, żeby nie doszło tragedii. Tak samo bardzo proszę, żeby to przeanalizować, jeśli 

chodzi o te progi, o te studzienki. Ponieważ to wybicie, to ciśnienie wody jest tak bardzo duże, że po 

prostu te studzienki są odrzucane na bok i po prostu ja sam na własne oczy widziałem. Nie daj Boże, 

żeby doszło do jakieś tragedii. Jeśli chodzi jeszcze o tą sytuację w Parku Strzeleckim. Bardzo proszę, 

żeby te wszystkie parki takim jakby przeglądem tutaj szczególnie do Pana Dyrektora Piotrowskiego, 

przeglądnąć Park Kwiatkowskiego w Mościcach, tam jest na bieżąco monitorowane, ale też, bo gro 

dzieci tam jeździ na rowerach, gro spacerujących jest, żeby nie zapomnieć o tym. Bardzo dziękuję.  
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Radny Marek Ciesielczyk: Na pewno niektórzy z Państwa oglądali relację głównych telewizji nt. 

Tarnowa i tego wypadku. Ta sprawa była w ten sposób przedstawiona, że powoływano się także na 

podobny przypadek sprzed paru lat, gdzie prokuratura ścigała urzędników odpowiedzialnych za tego 

typu rzecz. No i pokazywano przypadek Tarnowa nawiązując do tego. Konkluzja z tego taka, że to 

urzędnicy prawdopodobnie nie dopełnili obowiązków. Zobaczymy jaki będzie wniosek mam nadzieję 

także organów ścigania. Dwie rzeczy łączy te dyskusje o dwóch różnych niby sprawach. Proszę 

zwrócić uwagę na co wskazują mieszkańcy – przynajmniej do mnie się zwracają – że niedawno 

remontowane drogi są zalewane. No i dziwią się jak funkcjonuje ta kanalizacja, że dochodzi do takich 

sytuacji. A z drugiej strony przypomnieliśmy sobie, że park też był przecież niedawno poddawany 

gruntownej przebudowie czy modernizacji. No i tutaj mamy analogię taką, że mimo, że służby 

pracowały tu i tu i odnawiały rzeczy takie jak droga czy też park, to bardzo szybko mamy do czynienia 

z ujawnieniem braków – powiem tak oględnie. W związku z tym nie wiem, czy Państwo spotkaliście 

się też z takimi opiniami bardzo zdenerwowanych ludzi w obydwu zresztą przypadkach, którzy 

obarczają winą generalnie rzecz biorąc władze miasta. No wydaje mi się, że mają rację przynajmniej 

po części, bo wiadomo, że nie za wszystko odpowiada miasto, ale tutaj służby na pewno nie stanęły 

na wysokości zadania, zwłaszcza że jak mówię dokonywano zmian w ostatnich latach. Jeżeli się 

puszcza np. ruch za wcześnie na al. Solidarności i to powoduje wg opinii rzeczoznawców zniszczenie 

tej ulicy, przynajmniej częściowe. No to też świadczy o tym - i ta sprawa mam nadzieję, że w końcu 

zostanie zakończona przez prokuraturę śledztwem, a następnie sądowym wyrokiem - ludzie odnoszą 

wrażenie, że panuje tutaj w naszym mieście totalny chaos w każdej w zasadzie dziedzinie. Czego 

byśmy się nie dotknęli to mamy jakiś problem. To generalnie wskazuje na to, że miasto jest źle 

zarządzane i nie mówię tego ze względu na okoliczności, które towarzyszą nam teraz generalnie w 

Tarnowie. Ale powtarzam to od wielu lat. Jeżeli drodzy mieszkańcy chcecie w dalszym ciągu mieszkać 

w takich warunkach no to oczywiście możecie zachowywać bierność. Wasze dzieci na pewno stąd 

uciekną, tym bardziej wnuki. Nawiązując jeszcze do pewnych inwestycji. To, że ktoś nam daje kasę 

na remont jakiejś ulicy, to nie znaczy, że my tą kasę powinniśmy brać, bo to się wiąże z naszymi 

własnymi wydatkami. A z drugiej strony Skarbnik - słusznie zresztą zauważa - że znajdujemy się w 

tragicznej sytuacji finansowej. Więc zastanówcie się – mówię teraz do kolegów i koleżanek radnych 

– czy warto głosować nawet za inwestycjami, które są na pewno potrzebne, ale obciążają dodatkowo 

nasz budżet. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: Panie Prezydencie ja mam taki wniosek, taką 

prośbę o to, aby Pan Prezydent może wespół z Panem Skarbnikiem, który reprezentuje Prezydenta w 

Radzie Nadzorczej Tarnowskich Wodociągów, aby taka informacja na temat stanu odprowadzania 

wód opadowych szczególnie w rejonie Mościc tych ulic, które zostały wymienione Ludowa, Norwida, 

Sienkiewicza, by taka szczegółowa informacja została przesłana radnym. Ja pamiętam kilka lat temu 

Pan Prezes Rzepecki pokazywał takie dalekosiężne plany mimo wszystko rozdzielania kanalizacji 

ogólnospławnej, tak aby była kanalizacja opadowa osobno a sanitarna osobno. Było to 

powiedziałbym bardzo duże wręcz historycznie duże zamierzenie inwestycyjne, które jak rozumiem z 

różnych przyczyn odsunęło się w czasie. Nie mniej jednak do rozważenia, tutaj patrzę w kierunku 

Przewodniczącego Spraw Komunalnych, aby taką komisję we wrześniu poszerzyć o punkt dotyczący 

takiejże informacji z udziałem Pana Prezesa Rzepeckiego i Tarnowskich Wodociągów. No bo 

sytuacja jest dosyć skomplikowana. O ile mamy świadomość tego, że są to anomalie pogodowe i 

należy się spodziewać, że takich sytuacji będzie dużo to tam gdzie powiedziałbym wprost powoduje 

to czasową niedogodność, bo np. wiadukt będzie przez godzinę czy dwie wyłączony no to jest jedna 

strona medalu, ale tam gdzie istotnie zalewa domy, mieszkania, posesje i powoduje to straty 

materialne mieszkańców, no to tam ta interwencja powinna zostać podjęta w sposób natychmiastowy, 

po to, aby tych sytuacji uniknąć no i żeby mieszkańcy nie zostali pozostawieni sami sobie. Przypomnę 

nie każdego stać na ubezpieczenie, w związku z tym warto, aby takich sytuacji unikać. Bardzo bym 

prosił, aby we wrześniu w tej kwestii się spotkać, a Pana Prezesa Rzepeckiego no i oczywiście 

odpowiedni wydział tutaj poprosilibyśmy o taką szczegółową analizę dotyczącą odprowadzenia wód 

opadowych w tych newralgicznych miejscach, które pojawiają się później na memach czy na różnego 

rodzaju zdjęciach. No bo wypadałoby, aby wreszcie przestało nas zalewać.  
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Radny Tadeusz Żak: Ja też w sprawie zalań na ul. Mickiewicza, ul. Szpitalnej. Niestety tak jak u 

mnie w kamienicy czy w bloku nr 7 na Szpitalnej zostały ostatnio zalane piwnice. Zwracaliśmy się o 

wyczyszczenie studzienek, bo nie pobierały wody tylko wszytko wlewało się do piwnic. I np. w bloku 

nr 7 Szpitalna mieli ludzie ponad 1 metr wody. Interweniowaliśmy nawet, żeby straż przyjechała, ale 

nie było interwencji z tej strony. Druga sprawa jest taka, że odkąd zostały zrobione nowe chodniki 

przy ul. Mickiewicza to niestety nie zostały zaizolowane ściany budynku. Cała woda, która płynie 

ulicami czy podwórkami niestety znajduje się w piwnicach i studzienki nie wyrabiają, i wszystko 

wybija, i niestety są zalania. Bardzo proszę o interwencję, żeby porobić tam izolację. Pisaliśmy nawet 

z naszej kamienicy Mickiewicza 25 o dreny, żeby to zrobić, bo ludzie na parterze, mój sąsiad 3 lata 

temu mieszkanie wyremontował już drugi raz wymienił meble, bo taka wilgoć, grzyb niszczy mu 

meble. Dziękuję.    

Radna Krystyna Mierzejewska: No może o wodzie to już nic wiele nie dodam, ale też chciałabym, 

żeby coś zrobić. Żeby te niedawno wyremontowane wiadukty jednak były przejezdne. Ulewa była 

bardzo nasilona, może to wyjątkowa sytuacja. Ale czy wiadukt na Krakowskiej czy w innych 

miejscach to nie jest to dobrze, że w Tarnowie po ulewach nie da się dojechać z Mościc do Tarnowa 

i odwrotnie.  

Odnośnie drzew. Tak jakoś kierując zakładem opieki zdrowotnej, mając pod opieką budynek no to 

wiem, że muszę raz w roku przeglądnąć instalację elektryczną, wodno-kanalizacyjną itd. Ale 

właściwie to ja nie wiem, my chyba nie przeglądamy tych drzew. Czy są jakieś przepisy dotyczące 

tego? Gdzie można się zwrócić np. do firmy prywatnej? No nie wiem, ja bym wolała państwowej czy 

miejskiej, że się zwracam: proszę o sprawdzenie stanu drzew na terenie takiej czy innej działki, bo 

może się wydawać rzeczywiście, że wszystko jest ok a może w czasie jakiejś tam wichury większej czy 

mniejszej dojść do przewrócenia się drzewa i do jakiejś tragedii. I tu chciałabym zwrócić się do Pana 

Prezydenta nawet o taką odpowiedź czy później nawet informację do różnych mieszkańców, 

przedsiębiorców, żeby tego pilnować. No bo wiadomo Park Strzelecki czy inne miejskie parki to ma 

obowiązek miasto pilnować i sprawdzać. No ale okazuje się, że nawet taki wieloletni park też mogą 

stać się tragedie, bo może czasem z litości, bo szkoda tej gałęzi, bo szkoda tego drzewa. A potem 

dochodzi do tragedii. Dziękuję bardzo. 

Radna Anna Krakowska: Szanowni Państwo dwie kwestie, gdy chodzi o wodno-kanalizacyjne ciągi 

sprawa jest od wielu lat znana na ulicach w Mościcach, że konieczne jest jakby podzielenie tej 

opadowej kanalizacji właśnie na dwa ciągi – to co mówił Pan Przewodniczący – opadowa i 

kanalizacyjna stricte. To jest przedsięwzięcie, które od wielu lat jest sygnalizowane, ale rzeczywiście 

trzeba byłoby – i tu się bardzo cieszę, że Komisja Komunalna się tym zajmie – czynić wszystko, żeby 

można było dokonać bardzo poważnej inwestycji. To nie jest tylko – Pan Tadeusz Żak ma rację – 

udrożnienie studzienek jest wykonalne, ale od dzisiaj będę w domu zalanym po raz kolejny i 

mieszkańcy rozkładają bezradnie ręce, tworzą jakieś zapory, cuda, żeby bronić się przed naporem 

wód. Czyli działanie Komisji Komunalnej i rzeczywiście skierowany apel do Pana Rzepeckiego. Nie 

ma na to rady. To jest wielka inwestycja, a prezes tak dużej spółki, która tylko w części jest miasta. 

No trzeba pomyśleć o tej inwestycji, bo inaczej będzie coraz gorzej. 

Druga kwestia. Jeśli chodzi o to nieszczęście, które wydarzyło się w Parku Strzeleckim, to ja sobie 

pozwolę przypomnieć, że jednym z wniosków komisji, która zajmowała się problemem rewitalizacji 

Parku Strzeleckiego, jednym z wniosków było: Potrzebny jest etatowy ogrodnik. To jest olbrzymi 

teren. Ja wiem, że Pan Piotrowski, że Pan Nakielny, ale proszę Państwa zatrudnienie ogrodnika, 

który by dokonywał tego przeglądu z racji wykonywanej pracy, a tam jest pracy potąd. Usłyszałam, 

że zajmą się tymi kwestiami np. uczniowie konkretnej szkoły podstawowej. Proszę Państwa no nie 

żartujmy to jest cudowny, piękny park. Jak to jest, że nie mamy pieniędzy na zatrudnienie ogrodnika 

i będą to społecznie wykonywać oczywiście tylko w części np. dzieci, czy jakieś inne prace społeczne 

a mamy środki – ja nie wiem skąd, oprócz funduszy norweskich – np. na powstanie Centrum Dialogu. 

Ja się łapię za głowę. Wiecie, ile razy mnie zapytano co to jest Centrum Dialogu? Jak dyrektoruje i 

kto tam dyrektoruje? Wiem, że miasto dodało już milion. Stać nas na tego typu inwestycje, a przecież 

powinna być zachowana hierarchia co jest najważniejsze, co jest mniej ważne. I ja chciałabym 

wreszcie dowiedzieć się czemu ma służyć Centrum Dialogu? Dziękuję.   
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Radna Jolanta Żurowska: …bezpieczeństwa, które dotyczy oczywiście może nie Parku 

Strzeleckiego, ale całego zamieszania związanego z wodami itd. Tutaj do dzielnicy Mościce chciałam 

dodać jeszcze jedną ulicę. Akurat przejeżdżałam tam, gdy deszcz padał i wcale nie było to oberwanie 

chmury tylko po prostu deszczyk, który padał sobie od godziny 12 do 18-stej, konkretnie ul. Grota- 

Roweckiego. Tam powstają nowe osiedla, piękne drogi. Co z tego, że są nowe osiedla jak nie można 

w ogóle tam dojechać, bo jest jedno wielkie jezioro. Nie da się nawet samochodem dojechać, bo jest 

ryzyko, że się wjedzie i już nie wyjedzie. Czyli po prostu mieszkańcy dojeżdżają do pewnego momentu 

zostawiają samochody i idą na piechotę poboczami.  

Druga kwestia. Ja tutaj swego czasu już na jednej z sesji prosiłam o oczyszczenie ścieżki rowerowej 

i studzienek kanalizacyjnych w dzielnicy Klikowa od ronda Lecha Kaczyńskiego dalej. Proszę sobie 

przejechać teraz tam chodnikiem, czyli tą ścieżką – to jest ciąg rowerowo-pieszy – i zobaczyć, jak 

wygląda po tych deszczach ten chodnik. Zarośnięty z trawą do pół metra w niektórych miejscach i 

kupę ziemi. To jest miasto, jedna z dzielnic co prawda na obrzeżu, ale miasto. No dlatego, że ja 

dostałam odpowiedź, że tam w odpowiednim czasie będzie oczywiście czyszczone zgodnie z jakimś 

harmonogramem itd. Póki co czegoś takiego nie było widać. A po tych ostatnich deszczach oczywiście 

przy tych nieutwardzonych dróżkach bocznych wszystko spłynęło na ten ciąg rowerowo-pieszy. Czyli 

jeden wielki piasek, kamienie i różne inne rzeczy. Bardzo proszę o interwencję w tej kwestii, bo 

mieszkańcy mnie pytają, dlaczego tu nic się nie dzieje, byle deszczyk i od razu się zatyka, nie musi 

być jakiś wielkich opadów no, bo to wszystko po prostu spływa.  

Radny Zbigniew Kajpus: W ślad za sugestią Pana Przewodniczącego, aby Komisja Komunalna jak 

słusznie mogła wysłuchać informacji z wodociągów jak jest zarządzany ten system odbioru wód 

opadowych. To we wrześniu mamy właśnie wysłuchania ze wszystkich spółek komunalnych w naszej 

komisji zaplanowane i w związku z tym chciałbym się zwrócić do Pana Prezydenta, żeby też ująć w 

notatce, żeby prezes, który jest zawsze osobiście na komisji i składa takie sprawozdanie z 

funkcjonowania spółki, udzielił komisji takiej informacji jak wygląda od strony Tarnowskich 

Wodociągów system odbioru tych wód opadowych w kanalizacji ogólnospławnej? Jak wygląda 

serwisowanie? Aby jakaś taka informacja została przygotowana. Niestety Szanowni Państwo nie 

dotyczy to tylko Tarnowa, ale innych miast w Polsce a nawet wielu krajów europejskich. To jest 

problem współczesnego życia i infrastruktury jaką tworzymy jako ludzie. Chcemy żyć bardziej 

komfortowo, masowo zabudowujemy drogi różnego rodzaju infrastrukturą: kostką, asfaltujemy ulice 

i niestety nie zawsze mamy na tyle tego czynnika biologicznie aktywnego, zielonego, który by mógł 

odebrać tą wodę, jeśli są tak intensywne opady. Widzieliśmy ostatnio co były powodzie w Słowenii 

wcześniej Europa południowa, Francja, Niemcy, Austria borykały się z powodziami. Niestety to jest 

koszt też trochę naszego stylu życia. No, ale trzeba coś z tym po prostu na bieżąco, co można jak 

najbardziej robić. I będziemy pytać wszystkie zarówno spółki jak i odpowiedni organy, które się tym 

zajmują w naszym mieście, co możemy poprawić, co możemy zrobić lepiej. I czy i kiedy możemy to 

wykonać. Także na pewno komisja będzie się nad tym tematem pochylać. Dziękuję.       

Radna Barbara Koprowska: Bardzo się cieszę, że poruszyliśmy ten problem. Nie wiemy jak będzie 

jesienią, w tej chwili tych wód jest bardzo dużo. Ale chciałabym zwrócić uwagę Pana Prezydenta, bo 

myślę, że Pan Prezydent o tym nie wie. Ten odcinek Lwowskiej, gdzie czekamy na pieniądze rządowe, 

bo nie stać nas na wyremontowanie od 2014 roku miała być ścieżka, miała być oświetlona Lwowska 

od szpitala – Panie Prezydencie – do granic miasta. Panie Prezydencie jest to jedyna ulica, która nie 

ma studzienek, nie ma odprowadzenia wody i nie ma krawężników, nie ma na całości, na długości 

oświetlenia, nie ma chodnika. I powiem Panu szczerze, że dziś nie spodziewałam się, że będziecie 

Państwo o tym mówić, ale w duże ulewy u szczytu Lwowskiej jest droga całkowicie zalana. 

Mieszkańcy się zatrzymują, wjeżdżający główną ulicą od Rzeszowa zatrzymują się, bo nie wiedzą, czy 

jest droga przerwana czy nie. Woda przelewa się z jednej strony na drugą. Spływa na posesje 

mieszkańców - akurat za moim ogrodzeniem - spływa strumieniem do garaży zalewa ul. Bieszczadzką. 

Nie może tak dalej być. Szanowni Państwo, jeżeli będziemy tak długo czekać na to, żeby ten kawałek 

miał dotację rządową i żeby go wyremontować to chciałabym zwrócić uwagę żebyście chociaż zrobili 

rów i jakiekolwiek odprowadzenie wody. Tam nie ma żadnego odprowadzenia wody. Woda płynie z 

góry – jak jedziemy w kierunku Rzeszowa, czyli z lewej strony przelewa się przez całą ulicę płynie na 

dół. I tak naprawdę jest całkowicie zalany pewien odcinek drogi. Aż woda spłynie po ulewie sytuacja 
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się poprawia. Ja już nie mówię o tym jakie są koleiny, że nie da się przejść. Cieszymy się, że 

mieszkańcy mają autobus jeden chyba na godzinę, ale nie da się przejść – a często idą od 9-ątki, bo 

niestety w tych koleinach gromadzi się woda i idą wzdłuż fontanny. Nie można chyba dalej frezować 

tej drogi, bo ona jest już mocno sfrezowana. Proszę pomyśleć przynajmniej o jakimkolwiek rowie, 

żeby ona była odprowadzona. Przelewa się wzdłuż posesji proszę zapytać – nie chcę mówić nazwiska, 

kto się zwracał – że wpływa wprost do garaży, zalewa ogród, wpływa do następnej posesji do garaży. 

Proszę zwróćcie Państwo na to uwagę, bo nie wiemy jaka będzie jesień. Tam jest również Asterias, 

gdzie bardzo dużo osób niepełnosprawnych idzie wzdłuż ulicy – nie ma chodnika tak jak mówię, nie 

ma do końca oświetlenia – idzie do pracy. Idą też do Merkurego do pracy od 9-ątki. Ja po prostu to 

obserwuję i widzę. Trzeba o tym pomyśleć w kolejnym budżecie i trzeba przynajmniej cokolwiek 

zrobić z wodą.  Stan bezpieczeństwa naprawdę wymagający dużo pracy.  

Rzecznik Młodzieżowej Rady Miejskiej Filip Gąciarz: Szanowni Państwo, Szanowny Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowny Panie Prezydencie. Ja chciałem tutaj w imieniu MRM 

pokrótce zapoznać Państwa z naszym stanowiskiem w tej sprawie właśnie, odnośnie tego wydarzenia 

poruszonego tutaj z Parku Strzeleckiego w sprawie załamania tego konara i tego wypadku z 

uczestnictwem dziewczynki. Jak zapewne część z Państwa radnych wie, MRM na jednej z ostatnich 

sesji przed przerwą wakacyjną skierowała zapytanie dotyczące stanu bezpieczeństwa miejskiej 

infrastruktury sportowej i rekreacyjnej w kontekście jej użytkowania przez dzieci i młodzież przed 

wakacjami. Żeby właśnie przed wakacjami zwrócić się do podmiotów zarządzających tą 

infrastrukturą o przeprowadzenie jakiejś kontroli, żeby po prostu stwierdzić stan w jakim te obiekty 

nadają się do użytkowania czy po prostu nie występują tam żadne problemy. No i właśnie 

otrzymaliśmy odpowiedź z Urzędu Miasta na tą właśnie uchwałę, że wszystkie szkoły, przedszkola i 

inne placówki mają obowiązek przed rozpoczęciem każdego sezonu szkolnego sprawdzić stan swoich 

obiektów i przedłożyć właśnie protokół z ich kontroli do UM a zatem nie ma potrzeby do 

przeprowadzania dodatkowych kontroli przed okresem wakacyjnym.  Taką właśnie dostaliśmy 

odpowiedź na tą uchwałę. No i w obecnej sytuacji, po tym co się wydarzyło to wydaje nam się, że 

jednak taka potrzeba zaistniała, żeby przeprowadzić kontrolę. Żeby rzeczywiście sprawdzić czy 

pozostałe miejsca do rekreacji, do zabawy dla dzieci i młodzieży są bezpieczne. Dlatego chcemy 

ponowić to zapytanie, tą prośbę o przeprowadzenie kontroli przez UM, przez podmioty zarządzające 

tymi obiektami.  

Zastępca Prezydenta Tadeusz Kwiatkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado odpowiem od 

razu, jeżeli chodzi o kontrole. Kontrole przeprowadzamy na bieżąco. Mamy – tak jak Pan Dyrektor 

powiedział – stosowne osoby z odpowiednim wykształceniem, dendrologów i praktycznie osoby, które 

odpowiadają za utrzymanie placów zabaw. Na bieżąco wszystkie place zabaw są monitorowane. Tak 

samo na bieżąco monitorowane są parki. Dendrolog sprawdza na bieżąco wszystkie drzewa.  Także 

jeszcze raz podkreślam na bieżąco, cały czas drzewostan jest monitorowany. To, że odłamał się konar 

od drzewa to jest przypadek i ubolewamy nad tym, że taka sytuacja miała miejsce, ale to trudno 

przewidzieć. Drzewo według oceny nie wskazywało na to, że dojdzie do takie do zdarzenia, że jest w 

takim stanie, że może nastąpić odłamanie konaru. Także tutaj cały czas jesteśmy na bieżąco kontrole 

przeprowadzamy i stosowną dokumentację też zdjęciową.  

Jeżeli chodzi o wiadukty, bo tutaj ktoś wspomniał o wiaduktach. Wiadukty są w zarządzie kolei. Cały 

czas też monitorujemy i piszemy do kolei, żeby te wiadukty były utrzymywane w odpowiednim stanie, 

żeby te przepompownie, które są pod wiaduktami, żeby odpowiednio pracowały, żeby nie dochodziło 

do zalewania tych miejsc, bo to utrudnia tak samo w komunikacji miejskiej. Jeżeli chodzi o wody 

opadowe, bo tutaj o rozdział wód opadowych od sanitarnej. Przy wszystkich inwestycjach, które 

realizujemy teraz na terenie miasta od razu dokonujemy rozdziału, budujemy kanał. Kanał 

wybudowany jest w ul. Krakowskiej, teraz budujemy w ul. Szkotnik. Następnie musimy wybudować 

kawałek kanału ulicą Szujskiego w kierunku sadów i do Górskiego, i mamy odprowadzenie wód 

opadowych. Ale to są ogromne nakłady finansowe, jeżeli chodzi o realizację tych przedsięwzięć, bo 

musimy przebudować całą ulicę. Teraz tak samo, jeżeli chodzi o Braci Saków przebudowujemy ulicę. 

Łącznie z rozdziałem kanalizacji sanitarnej od opadowej i to jest realizowane w tej chwili. Także w 

większej części już ul. Braci Saków będziemy mieli rozdział kanalizacji sanitarnej od opadowej. Co 

będzie też rozwiązaniem takim, że nie będzie skutkować zalewaniem wodami opadowymi, bo będzie 
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lepszy odbiór, bo wiadomo, że kanalizacja sanitarna nie ma takiego odbioru dobrego wód 

opadowych. Tu ktoś wspomniał, że przybywa terenów utwardzonych. Tak, przybywa terenów 

utwardzonych, każdy brukuje sobie, są wybrukowane podwórka, ulice. Są wpuszczone 

odprowadzenia wód odpadowych z posesji do kanalizacji ogólnospławnej. To z automatu powoduje 

przyblokowanie odpływu wód i spiętrzenie się wód i wybijanie kratkami ściekowymi. Także nie mamy 

też przeglądu na posesjach prywatnych w jaki sposób te wody opadowe są zagospodarowane, bo 

mówimy o daleko idących inwestycjach w retencję, każdy też i prywatny może pozyskać z 

Wojewódzkiego Funduszu Środowiska pieniądze, po to, żeby tą wodę zatrzymać. A jeżeli zatrzyma tą 

wodę to jest mniej wody wtedy na ulicach i też mniej wody wpływa do kanalizacji czy ogólnospławnej, 

czy kanalizacji deszczowej.  

Pozostałe informacje, jeżeli chodzi o ul. Lwowską. My jesteśmy gotowi z dokumentacją. Mamy ZRID 

na drugą i trzecią część realizacji ul. Lwowskiej. Teraz do Polskiego Ładu będziemy składać ten 

odcinek tutaj od Orkana do wiaduktu. Także staramy się pozyskać środki na realizację tego 

przedsięwzięcia, żeby tą ul. Lwowską doprowadzić do granic miasta, wyremontować, żeby ten ciąg 

ulicy już był w dobrym stanie. Ale też patrząc się na ul. Jana Pawła no to też wymaga remontu i 

wiemy dobrze, że duży tranzyt idzie przez miasto, duże tiry idą przez miasto co powoduje tak samo 

zniszczenie naszych ulic a kwestie pozyskania środków no to wiemy, że może wystarczyć na remont 

czy inwestycje w jakiejś ograniczonej części. Dziękuję.        

                                      

 

Ad. 6) Zamknięcie obrad LXXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny: … kilka informacji z przypomnieniem. Po pierwsze 

15-stego sierpnia Państwo radni otrzymali zaproszenie na uroczystości zarówno pod pomnikiem 

Wincentego Witosa jak również pod Grobem Nieznanego Żołnierza i później pod Pomnikiem Józefa 

Piłsudskiego. Wcześniej, bo jutro – był na sali wcześniej Pan Prezes Karasiewicz – o godzinie 12.45 

w Krzyżu uroczystość oddania do użytku budynku mieszkań komunalnych w Miejskim Zarządzie 

Budynków. Szanowni Państwo radni informuję Państwa radnych również, że Pan Poseł Piotr Sak 

skierował do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji interpelację w sprawie posiedzeń 

zdalnych Rady Miejskiej w ogóle, rad gmin. Być może ustawodawca w tej kwestii również zabierze 

stanowisko. I chyba z takich informacji bieżących to wszystko. 14-stego września zgodnie z planem 

sesja Rady Miejskiej tutaj na tej sali o godzinie 9-tej rano. Nie było żadnych informacji, że ma być 

zmiana terminu. W związku z tym zostaje 14-sty września. Bardzo dziękuję.        

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady LXXXVIII nadzwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej w Tarnowie o godzinie 1451. Na tym Protokół zakończono. 

 

                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarnowie 

 

                                                                  Jakub Kwaśny 

Protokół sporządziła: 

Ewa Kura 
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